Revelation- The Kingdom Yet to Come
默示錄 --- 將臨的國度
Session 9- Revelation 19-20: The Marriage Supper and the Great Judgment
第九部分 – 默示錄 19-20 : 婚宴和公審判

Questions:
題目 :

The Marriage Supper of the Lamb (Revelation 19)
羔羊的婚宴 ( 默 19 )
1. Revelation 19 opens with a great multitude rejoicing in heaven, in sharp contrast to the earthly weeping and moaning that permeates chapter 18. What is the reason for all the rejoicing? (see vss. 1-3.)
默19一開始，即見天上有一大夥人發出歡呼聲，這與默18所敍述的大地瀰漫着哀號和呻吟成尖鋭的對比。那麼，歡呼的原因是什麼？ ( 見1-3節 )

2. The image of Christ's return is one of a bridegroom returning for his bride. The love between a husband and wife has been a constant theme through the Scriptures from the opening chapters of Genesis.
基督再來是新郎回歸新娘的預像。從創世紀開始，夫婦之間的愛已是聖經不變的主題。
Read Catechism Nos. 1602-1617. According to the Church, how does the image of marriage reflect the various mysteries of our Christian faith?

閱讀天主教教理1602至1617。根據教會的訓導，婚姻的形象如何反映了我們基督信仰的奧秘？
3. When we behold the Lamb's Bride, she is adorned with the righteous deeds of the saints (19:8). How does this image deepen your understanding of the role your works play in preparing and adorning a Bride for our Lord?
當我們看見羔羊的新娘，她以聖人的義行裝添自己的美麗 ( 19:8 )。這個預像怎麼加深你為上主而準備和裝扮新娘的理解？
4. Though Christ is introduced as a Lamb in chapter 19, he also appears as a Victor (vss. 11-16).
默19載雖然基督被寫成一隻羔羊，他同時以勝利者的身份出現 ( 11-16 )。

a. How is this Victor described?
書中怎樣描寫這位勝利者？
b. Where have we seen some of these characteristics before in Revelation?
我們在默示錄之前的章節見過同樣的描述嗎？
5. According to Ephesians 6:17 and Hebrews 4:12-13, what might the sword in Christ's mouth represent?
據弗6:17和希4:12-13，基督口內的劍代表什麼？
6. What battle takes place at the end of chapter 19 and what is the outcome?
什麼戰爭發生在默示錄19末段裏？有什麼結果？
The Great Judgment (Revelation 20)
公審判 ( 默20 )

7. What names are used for God's enemy in the first few verses of chapter 20?
默20最先的幾節提及過那幾個上主的敵人的名字？
8. Revelation 20:1-6 describes two major things happening over a period of a thousand years. 
默20:1-6描寫了發生在超過一千年的兩樁大事。

a. What are they?
它們是什麼事？

b. According to your key, what does the number 1,000 represent in apocalyptic literature?
據指引，1000在啓示的文獻上代代表什麼？

9. Describe the nature and result of Satan's final response to God, which comes at the end of the thousand year period (vss. 7-10).
試描述一千年後撒旦對上主最後的回應的本質和結果。
10. Toward the end of Revelation 20 is a scene of final judgment. 
默20說的是公審判的景象
a. Who will be judged before God's throne?
在上主的寶座前，誰人首先被審判？
b. On what basis will each person be judged?
每個人將被審判是基於什麼要素？

c. Read Catechism Nos. 1038-1041 to gain a better understanding of the Last Judgment. According to No. 1041, what does the reality of a final judgment mean for us?
請閱教理#1038-1041以加深對最後審判的理解。據#1041，最後審判對我們有什麼意義？
11. The battles described in Revelation 19-20 have been interpreted in many different ways. Read Catechism

Nos. 675-677). What does the Catholic Church teach us about how to interpret these final days?
默19-20所描述的戰爭已有不同的演譯方式。請閱教理#675-677。

天主教教會教導我們一些什麼方法去理解這些最後的日子？
D. Application
應用
question:

• Bridal language is not just found in Revelation. St. Paul told the Corinthians that he "betrothed you to Christ to present you as a pure bride to her one husband" (2 Corinthians 11:2). He also said that "Christ loved the church and gave himself up for her, that he might sanctify her, having cleansed her by the washing of water with the word, that he might present the church to himself in splendor, without spot or wrinkle or any such thing, that she might be holy and without blemish" (Ephesians 5:25-27). Think back to the way you answered question #3. How are you actively preparing yourself and being prepared as a Bride to meet Christ? 
婚宴上的用語不只是在默示錄見到。聖保祿告訴格林多人說我已將你們許配給一個丈夫。把你們當作貞潔的童女獻給了基督 ( 格後11:2 )。他繼續說：‟基督愛了教會，並為她捨棄了自己，以水洗，藉言語，來潔淨她，聖化她，好使她在自己面前呈現為一個光輝的教會，沒有瑕疵，沒有皺紋，或類似其他的缺陷，而使她成為聖潔和沒有污點的 ( 弗5:25-27 )。
試想想你是怎樣回答第三題的。

你是怎樣主動地為自己準備，正如一個新娘準備迎接基督一樣？

